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МІЖНАРОДНА КОНФЕРЕНЦІЯ

ВСЕУКРАЇНСЬКА ГАЛУЗЕВА СПАРТАКІАДА ПРОФСПІЛОК

СЕМІНАР У «ГІЛЕЇ»: ОРГАНІЗАЦІЯ НАВЧАННЯ ТА КУЛЬТУРНОГО ДОЗВІЛЛЯ АКТИВУ

Для чого це навчання
проводиться щороку і чим
відрізнявся семінар цього
разу розповів заступник
Голови Атомпрофспілки
Павло ПРУДНІКОВ.

«Як завжди, наші чле-
ни профспілки довели, що
вміють і працювати, і вчи-
тися, а також організову-
вати свій відпочинок — бу-
ла представлена феєрич-
на культурна та спортивна
програми. Відрізнявся се-
мінар насиченістю диску-
сій. Воно і зрозуміло, як мі-
німум — до нового року,
як  максимум — до люто-
го, відбуватимуться широ-
кі протестні акції в Україні.
Вони будуть підігріватися
місцевими виборами, які
відбудуться 25 жовтня.
Однак зумовлені, переду-
сім, підвищенням тарифів
на комунальні послуги та
невідповідністю цього під-
вищення мінімальним со-
ціальним стандартам, а зар-

плат та пенсій тим інфля-
ційним процесам, що відбу-
ваються. З початку 2014-го
до сьогодні інфляція підско-
чила до 140 відсотків. А міні-
мальні соціальні стандарти
обіцяють підвищити лише на
13 відсотків.

Профспілки домоглися,
аби уряд оголосив підви-
щення мінімальних соціаль-
них стандартів з 1 вересня,
а не, як планував, з 1 грудня,
вочевидь, перед виборами.
З Федерацією профспілок
України ми будемо домага-
тися, щоб відбулося наступ-
не підвищення з 1 грудня.

Профспілки, і наша проф-
спілка у тому числі, повинні
бути готові належним чином
відреагувати і прослідкувати
законність перебігу запла-
нованого Верховною Радою
прийняття таких важливих
для працівників законопроек-
тів, що стосуються Податко-
вого кодексу, Трудового ко-
дексу, проведення пенсійної
реформи. Усе відбувається
надто швидко, і профспіл-
ки мають стояти насторо-
жі захисту інтересів праців-
ників.

Ми неодноразово на зу-
стрічах з профактивом атом-
них станцій і промислових
майданчиків обговорювали
необхідність перегляду по-
зиції профспілки від повної
неучасті у політичній діяль-
ності (профспілки завжди
декларували себе поза полі-
тикою) до залучення до полі-
тичних перегонів.
(Закінчення на 2-й стор.)

Нові завдання для Атомпрофспілки
З 29 серпня по 5 вересня на базі лікувально-оздо-

ровчого комплексу «Гілея» (смт Лазурне, Херсонська
область) проходив традиційний, уже сімнадцятий, виїз-
ний семінар організацій Атомпрофспілки, організо-
ваний профкомом ППО ВП ЗАЕС. Щорічний проф-
спілковий захід, започаткований колишньою головою
профкому Запорізької атомної електростанції Наталією
Скорих, який носить її ім’я, цього року відрізнявся
рекордною чисельністю учасників і кількістю делегацій
організацій Атомпрофспілки: 180 учасників, 15 делега-
цій. А ще — насиченістю навчальної та культурно-спор-
тивної програми та новою для профспілок темою —
участь профспілок у передвиборчих перегонах. В первый день работы

конференции были рассмот-
рены вопросы о политичес-
кой, социальной и экономи-
ческой ситуации в Украине,
роли Международного ва-
лютного фонда, о реформах
в общественном секторе
Украины, европейской инте-
грации и ее влиянии, реали-
зации Соглашения об ас-
социации между Украиной
и Европейским Союзом,
роли в этом гражданского
общества. 

Как профсоюзы про-
тивостоят приватизации?
Об этом говорили в своих
выступлениях заместитель
председателя Профсоюза
работников энергетики и
энергетической промышлен-
ности Украины Александр
Давыденко и Председа-
тель Профсоюза работни-
ков атомной энергетики и
промышленности Украины
Валерий Матов.

Во второй день на кон-
ференции шла речь о проф-
союзных ценностях и проб-
лемах привлечения новых
членов в организацию. Опы-
том привлечения и сохра-

нения молодых членов в
профсоюзе поделился пред-
седатель Организации мо-
лодежи Атомпрофсоюза Ук-
раины Павел Олещук.

Из выступления замес-
тителя председателя Укр-
электропрофсоюза Украи-
ны Александра Давыденко:
«Приватизация наших энер-
гокомпаний длится уже бо-
лее 15 лет, с 1999 года.
Приватизация, как и капита-
лизм, в нашей стране дикие,
людей никто ни о чем не
спрашивает, не предупреж-
дает. Быстренько продали
подешевле предприятия,
кому надо, а потом разбира-
емся. Сначала профсоюзы
к вопросам приватизации
вообще не привлекались.
Опыта в этом деле у нас не
было, подсказать было не-
кому. Все делали методом
проб и ошибок. Появились
первые результаты, и вот мы
уже в течение семи лет
обмениваемся опытом с на-
шими белорусскими колле-
гами-энергетиками, прове-
ли несколько семинаров в
Минске, Витебске.

(Окончание на 3-й стр.)

«Вызовы для профсоюзов
в условиях политики жесткой
экономии: ответ профсоюзов»

Под таким названием в конце августа в Киеве
состоялась двухдневная международная конферен-
ция Европейской федерации профсоюзов обще-
ственного обслуживания, на которую прибыли пред-
ставители Армении, Беларуси, Грузии, Латвии,
Литвы, Украины и Эстонии. Председательствовал на
встрече президент округа и член совета PSI, предсе-
датель профсоюза работников коммунального хозяй-
ства, местной промышленности и обслуживания
населения Украины Алексей Романюк. В работе кон-
ференции принял участие Генеральный секретарь
ЕФПОО Ян Виллем Гаудриаан.

После годичного перерыва возобнови-
лось проведение традиционных всеукраин-
ских отраслевых спартакиад профсоюзов.
После известных событий в Крыму лучшие
профсоюзные спортсмены в этот раз собра-
лись в городе Коблево, на уютной и комфор-
табельной базе отдыха «Парадиз». Не-
значительно была изменена и программа
спартакиады — исключены соревнования по
легкой атлетике и вместо шахматного турни-
ра проведен шашечный.

Сборная команда Атомпрофсоюза была
укомплектована спортсменами Южно-Украинс-
кой АЭС — 16 человек и Восточной объединен-
ной организации профсоюза — 5 человек,

дополнил команду самый титулованный, не-
однократный призер спартакиад — Игорь Аб-
рамович, представляющий физкультурный кол-
лектив ХАЭС.

В первый день прошли предварительные
игры волейбольного турнира. Наши ребята «на
одном дыхании» побеждают сильные команды
металлургов, авиаторов, химиков и получают
право играть в финале. Запахло сенсацией, для
специалистов уверенная игра атомщиков и их
выход в финал стали настоящей неожидан-
ностью. В группе «Б» определился их соперник
по финалу — команда ЦК угольщиков, чемпион
последней профсоюзной спартакиады.

(Окончание на 4-й стр.)

ЗОЛОТО И БРОНЗА СПОРТСМЕНОВ
АТОМПРОФСОЮЗА УКРАИНЫ
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(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Поки що почати ми вирішили від
місцевих рад. Оскільки для профспілок
ця діяльність нова і профспілковці не
мають такого досвіду, ми організовува-
ли і проводили для них ознайомлення з
існуючими сьогодні політтехнологіями,
що застосовуються у виборчих кампа-
ніях, для можливої участі профспілок у
політичній боротьбі. Більшість проф-
спілковців висловили побажання більш
потужного навчання, яке ми і провели в
«Гілеї».

Перші дні навчальні лекції були
присвячені темі «Виборча кампанія.
Передвиборча стратегія профспілок»,
а також «Виборчі системи та Закон
про вибори до місцевих рад 2015».

А потім відбулися практичні сесії
щодо створення профспілкової стра-
тегії передвиборчої кампанії, органі-

зації і планування таких кампаній,
розглядалася специфіка діяльності
кандидатів від профспілок, адже тут є
своя специфіка.

Сьогодні вже багато профкомів і
окремих профактивістів визначилися
зі своїм бажанням брати участь у
виборчих перегонах. У Славутичі про-
фком бере участь у повному складі. У
Жовтих Водах, Кіровограді, Смоліному,
в Енергодарі, Нетішині, Южноукраїнську
профкоми прийняли рішення брати
участь у місцевих виборах. Поки що
випробовуємо свої сили на місцевому
рівні, але, можливо, будемо готуватися
і до наступних виборів до Верховної
Ради разом з іншими профспілками.

Ще однією надзвичайно важливою
темою, що була розглянута на семіна-
рі, стала корпоратизація ДП НАЕК
«Енергоатом». 2-3 вересня профакти-
ву було представлено інформацію

щодо можливого перебігу процесу
корпоратизації Компанії. Про можливі
шляхи перетворення державного уні-
тарного підприємства на акціонерне
товариство, зміни в управлінні, нові
структури та важливість відслідкову-
вання профспілками процесу доповів
голова профкому НАЕК «Енергоатом»
Олексій Лич. З метою отримання про-
фактивом додаткової інформації щодо
корпоратизації НАЕК планується, що
буде проведено окремий тематичний
семінар у Києві наприкінці вересня. 

У рамках семінару обговорювала-
ся також ситуація в Україні та у світі.
Ми розуміємо, що сама війна — це
зовнішній прояв геополітичних про-
цесів, що відбуваються у світі загалом,
і, на жаль, здебільшого зачіпають
нашу країну. Тут теж є нові завдання
для профспілок». 

Записала Лілія СОКОЛОВА

Нові завдання для Атомпрофспілки

— Позиція Центрально-
го комітету Атомпрофспіл-
ки щодо корпоратизації ДП
НАЕК «Енергоатом» не за-
лишалася незмінною з 2004
року, коли тільки-но порушу-
валася ця тема. Ми тоді го-
ворили: «не на часі, або при-
наймні не у тому вигляді,
в якому вона пропонувала-
ся». Тоді юристи ЦК Атом-
профспілки наголошували:
необхідно чітко визначити
критерії. Корпоратизація —
це перетворення держав-
них підприємств на акціо-
нерні товариства, акції яких
належать державі. Однак за-
сади функціонування акціо-
нерних товариств різняться,
іноді кардинально. Можуть
мати відмінності організацій-
но-правова форма, спосіб
утворення, органи АТ, уста-
новчі документи тощо.

Особливо нас непокоїло
те, що хоча НАЕК «Енерго-
атом» перебуває в списку
№2, за яким підприємства
можна акціонувати, але не
можна приватизувати, за ук-
раїнськими законами, акціо-
нування є першим етапом
приватизації. Для вироб-
ництва це зазвичай означає
скорочення персоналу, а для
атомної енергетики — не ли-
ше зменшення чисельності
та обмеження соцзахисту
працівників, а й зниження
рівня безпеки галузі. Ми
пропонували провести спіль-
ні консультації, обговорення,
вивчити досвід англійських
компаній, Росатома. Подиви-
тися, як корпоратизація від-
бувалася на атомній елект-
ростанції «Пакш» в Угорщині.
Тобто не проводити корпо-
ратизацію поспіхом.

А ще Атомпрофспілка на-
голошувала на прийнятті ок-
ремого закону, де йшлося б
саме про особливості корпо-
ратизації в атомній енерге-
тиці, де для атомників чітко
були б сформульовані всі
положення, щоб згодом не
виникло додаткових запи-
тань або різночитань.

Сьогодні ми скоріш за
все можемо погодитися, що

у сформованій системі еко-
номічних відносин, глобаліза-
ції ринку НАЕК «Енергоатом»
має ставати корпорацією,
акціонерним товариством,
що дасть їй змогу користува-
тися інструментами, меха-
нізмами управління, якими
може користуватися акціо-
нерне товариство. «Для за-
лучення інвестицій і фінансу-
вання проектів капітального
будівництва, добудови атом-
них енергоблоків, удоскона-
лення системи управління
державними активами стра-
тегічного призначення», —
про це йдеться й у поясню-
вальній записці до законо-
проекту.

Хоча корпоратизація не
створить автоматично ефек-
тивний менеджмент, а за-
лучати інвестиції може й
державне підприємство за
допомогою форм державно-
приватного партнерства —
концесія, спільне управління
тощо.

У серпні 2014 року ми
отримали законопроект що-
до корпоратизації від Мініс-
терства енергетики та вугіль-
ної промисловості України
(тоді міністром був Юрій
Продан), який фахівці ЦК
профспілки вивчили і напи-
сали дві сторінки зауважень.
У законопроекті багато що
нас, як профспілку, не влаш-
товувало. Розроблений за-
конопроект пройшов засі-
дання урядового комітету,
перше — 10 липня, друге —
14 серпня 2015-го. Напере-
додні останнього засідання
урядового комітету Спіль-
ний представницький орган
об’єднань профспілок отри-
мав законопроект на узгод-
ження і надіслав його нам.
Ми подивилися і зрозуміли,
що з наших численних заува-
жень, які ми підготували, взя-
то лише ОДНЕ. Природно,
нас це не обрадувало. Ми
написали знову низку заува-
жень, однак їх не врахували.

Що можемо констатува-
ти у законопроекті з позити-
вом? Те, що 100 відсотків
акцій, на відміну від початко-

вого варіанта, залишаються
у власності держави. І те, що
йдеться про заборону при-
ватизації державного пакета
акцій: «Пакет акцій Компанії
не може бути приватизова-
ний або відчужений». Нас це
радує. У попередньому варі-
анті законопроекту йшлося
про можливість приватизації
39 відсотків акцій. Тепер акції
продати важко, але не не-
можливо. Верховна Рада у
будь-який час може внести
зміни до цього закону і бу-
дуть інші умови. Як знаємо із
сумного досвіду, на жаль,
нічого неможливого для на-
ших олігархів немає. 

Так, наприклад, як було з
обіцянкою про цілісний май-
новий комплекс. Нам обіця-
ли, що усі наявні об’єкти
Компанії мають увійти до
складу новоствореної корпо-
рації. Сьогоднішній законо-
проект цього вже не перед-
бачає.

До корпорації не увійдуть
об’єкти соціальної інфра-
структури, а п. 2 ст. 2 за-
конопроекту передбачає й
приватизацію майна, яке не
використовується у госпо-
дарській діяльності підпри-
ємства, або передачу у кому-
нальну власність. Причому,
що це будуть за об’єкти,
вирішуватиме Комісія з кор-
поратизації. Вона ж визна-
чатиме, які об’єкти гідні
перейти до складу нової
Компанії, а які залишаться
«за бортом». Тобто повнова-
ження її практично не обме-
жені. Але хто створюватиме
цю комісію, а головне, хто
увійде до її складу (нас, на-
самперед, цікавить, щоб там
обов’язково були представ-
ники Атомпрофспілки) — про
це у законопроекті жодного
слова.

На всіх об’єктах, пере-
лічених вище, працюють
ЛЮДИ, члени нашої Атом-
профспілки. Що буде з ни-
ми? Які у них будуть гарантії?
Обставини можуть скласти-
ся так, що при передачі у
комунальну власність у міс-
цевої влади просто не буде
грошей на їх утримання. Що,
люди залишаться без робо-
ти, а місто без спортивних
споруд, басейнів, палаців
культури? Ми наполягаємо,
щоб у законопроекті були
прописані зобов’язання кор-
порації з підтримки цих
об’єктів, їх збереження, ук-
ладання договорів супро-

водження на термін від 3-х
до 5-ти років. Те ж саме по-
винно бути передбачено й у
разі приватизації непрофіль-
них активів.

Далі у законопроекті  про
трудові гарантії працівників
ДП НАЕК «Енергоатом» йдеть-
ся аж у двох пунктах. В одно-
му — про те, що зберігається
дія галузевої угоди та колек-
тивного договору до укла-
дення нових угоди та колек-
тивного договору. У другому,
що трудові відносини праців-
ників ДП НАЕК «Енергоатом»
продовжуються з акціонер-
ним товариством. Але це
лише повторення норм чин-
ного трудового законодав-
ства. А ми хотіли бачити, що
після перетворення підпри-
ємства не можуть відбутися
скорочення чисельності чи
штату працівників. Наприк-
лад, мораторій на скорочення
на три роки, щоб були макси-
мально враховані інтереси
наших членів профспілки.

На жаль, у законопроек-
ті чудово виписані «особли-
вості корпоратизації» для
майна і зовсім немає «особ-
ливостей» для людей.

Також ми вважаємо, що
законопроект має містити й
такі «дрібниці», як чітка ви-
значеність органів управлін-
ня товариством. Наглядова
рада: скільки там буде осіб,
кого вони представлятимуть,
які у них будуть повноважен-
ня. Правління товариства: це
буде одноособовий орган,
президент Компанії, як за-
раз, чи це  буде колегіальний
орган? Необхідно чітко ви-
значити, що в усіх керівних
органах Товариства мають
бути представники Атом-
профспілки для представ-
лення інтересів трудового
колективу. І ми наполягаємо
на тому, щоб профспілка бра-
ла участь в управлінні Ком-
панією, мала змогу слідкува-
ти за її діяльністю, а також
брала участь у визначенні
основних стратегічних напря-
мів розвитку Компанії. А тому
разом з Федерацією проф-
спілок України, зі Спільним
представницьким органом
об’єднань профспілок буде-
мо звертатися до комітетів
Верховної Ради України, кон-
кретних депутатів, будемо
добиватися внесення попра-
вок до законопроекту, щоб
максимально можливо поси-
лити захист і гарантії для
наших членів профспілки.

Про «особливості» корпоратизації ДП НАЕК «Енергоатом»
Тема корпоратизації ДП НАЕК «Енергоатом» знову

актуалізувалася. На засіданнях (10 липня та 14 серпня)
урядовим комітетом з питань економічного розвитку та
європейської інтеграції було розглянуто та затвердже-
но законопроект «Про особливості корпоратизації ДП
НАЕК «Енергоатом», яким пропонується перетворення
державного підприємства (ДП) в публічне акціонерне
товариство (ПАТ). Ставлення до законопроекту ЦК
Атомпрофспілки — у коментарі заступника Голови
Атомпрофспілки Павла ПРУДНІКОВА.

Голові Верховної Ради України В.Б. Гройсману
Політичним фракціям у Верховній Раді України:

партії «БЛОК ПЕТРА ПОРОШЕНКА»
політичній партії «НАРОДНИЙ ФРОНТ»

політичній партії «Опозиційний блок»
політичній партії «Об’єднання «САМОПОМІЧ»

Радикальній партії Олега Ляшка
політичній партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»

Шановні народні депутати!
Спільний представницький орган репрезентативних

всеукраїнських об’єднань профспілок на національному рівні
активно працює над вирішенням найбільш чутливих соціаль-
но-економічних питань, які сьогодні турбують простих пра-
цівників, серед них підвищення заробітної плати, прожитко-
вого мінімуму, соціальних виплат і пенсій. Важливий перший
крок у цьому напрямі владою зроблено і профспілки розра-
ховують, що ви його підтримаєте у сесійному залі при вне-
сенні змін до Державного бюджету України на 2015 рік.

Такі зрушення відкривають шлях до реалізації ефективної
соціальної політики і сприяють розвитку соціального діалогу,
конструктивної взаємодії між соціальними партнерами.

Разом з тим нагадуємо, що під час робочих зустрічей у
червні ц.р. представників парламентських фракцій, Голови
Верховної Ради України Володимира Гройсмана з профспіл-
ковими лідерами ми дійшли спільної думки щодо необхід-
ності невідкладного розгляду і прийняття законопроектів:

— №2883 щодо індексації грошових доходів населення;
— №2682 щодо зниження рівня оподаткування пенсій;
— №2698 щодо зняття обмежень на виплату повної пен-

сії працюючим пенсіонерам;
— №2835 щодо здешевлення ціни на природний газ для

населення;
— №2245 щодо відновлення за рахунок коштів соціаль-

ного страхування часткового фінансування літнього оздо-
ровлення дітей, санаторного лікування працівників, переду-
сім зайнятих у шкідливих і важких умовах праці.

Ці законопроекти були включені до порядку денного
минулої сесії, але, на жаль, так і не були розглянуті під час її
проведення. Зараз формується порядок денний поточної
сесії і ми переконливо просимо вас передбачити невідклад-
ний розгляд зазначених законопроектів.

Ми сподіваємося, що Верховна Рада України найближ-
чим часом проголосує за ці соціальні законопроекти, які б
значною мірою сприяли посиленню дієвого захисту грома-
дян в умовах різкого зростання тарифів і цін на енергоносії та
житлово-комунальні послуги, зниженню соціальної напруги в
українському суспільстві.

Розраховуємо, що при розгляді проекту Державного
бюджету на 2016 рік народні обранці будуть керуватися,
перш за все, підвищенням якості життя простих українців.
Від національних репрезентативних профоб’єднань України:
Федерація профспілок України Григорій Осовий
Федерація професійних спілок
транспортників України Вадим Бубняк
Конфедерація вільних профспілок
України Михайло Волинець
Об’єднання всеукраїнських профспілок
і профоб’єднань «Єдність» Анатолій Онищук
Об’єднання всеукраїнських
автономних профспілок Анатолій Широков

ЗВЕРНЕННЯ ПРЕДСТАВНИЦЬКОГО ОРГАНУ

Останнім часом активізувались «державні рейде-
ри», які вкотре своїми протиправними діями намага-
ються захопити власність профспілок у м. Одеса.

Черговим об’єктом атаки на профспілкову влас-
ність став «Клінічний санаторій «Лермонтовський»,
який на законних підставах належить ПрАТ «Укрпроф-
оздоровниця» Федерації профспілок України.

ОФІЦІЙНА ЗАЯВА ФПУ

Захистити клінічний
санаторій «Лермонтовський»

2 вересня група людей
із 20 осіб здійснила спробу
силовим шляхом захопити
профспілковий санаторій,
проникла на територію і
протягом трьох годин в аг-
ресивній, грубій формі пере-
шкоджала процесу лікування,
реабілітації і оздоровлення
пацієнтів. Зупинити ці не-
правомірні дії вдалося лише
після втручання представ-
ників ЗМІ і територіальної
Самооборони м. Одеси.

Це вже не перша спроба
захопити санаторій Мініс-
терством юстиції України з
метою використання проф-
спілкового майна для оздо-
ровлення власних держав-
них чиновників та подальшої
його приватизації, замість 5
тис. простих трудівників: лі-
карів, вчителів, шахтарів,
представників інших трудо-
вих колективів, інвалідів, бі-
женців та учасників АТО, які
щорічно проходять лікуван-
ня у профспілковому сана-
торії.

Тільки з 2012 року у сана-
торії відкрили два відділен-
ня, розширили штат до 250
спеціалістів, оновили 30 від-
сотків медичного обладнан-
ня, що служить на користь
людям. У цей же час Мі-
ністерство юстиції України
створило свою паралельну
структуру з однаковою наз-
вою, через яку намагається у
неправовий спосіб відібрати
профспілкову власність і 10
гектарів реліктового парку. І

це при тому, що Господарсь-
кий суд Одеської області 21
вересня ц.р. відхилив по-
зов Мін’юсту до «Клінічного
санаторію «Лермонтовсь-
кий» і Укрпрофоздоровниці
про визнання за їх структу-
рою права на профспілкову
власність.

Федерація профспілок
України, правління ПрАТ
«Укрпрофоздоровниця» рі-
шуче засуджують неправові
дії Міністерства юстиції Ук-
раїни, яке має не відбирати у
власника його майно, а, нав-
паки, захищати його від
протиправних посягань, від-
повідно до чинного зако-
нодавства.

Адміністрація «Клінічно-
го санаторію «Лермонтовсь-
кий» уже звернулася щодо
противоправних дій Мініс-
терства юстиції України,
спрямованих на заволодіння
майном його лікувального
комплексу, до Служби без-
пеки України, Генеральної
прокуратури України.

ФПУ, її членські органі-
зації закликають Прези-
дента України як гаранта
Конституції зупинити «дер-
жавних рейдерів» і захис-
тити конституційне право
громадян України — шах-
тарів, вчителів, лікарів, та
інших представників тру-
дових колективів, інвалідів,
біженців, учасників АТО на
лікування та оздоровлен-
ня в «Клінічному санаторії
«Лермонтовський».



(Окончание.
Начало на 1-й стр.)

Главная проблема нашей
отрасли сегодня — это физиче-
ская и моральная изношен-
ность оборудования. У 68 энер-
гоблоков ТЭС ресурс исчерпан
у 2,5-3 раза, в 11 блоков —
1,3-1,7 раза. Но все это работа-
ет благодаря нашим энергети-
кам. В Украине удельный вес
ТЭС, которым более 40 лет,
составляет 38%, в странах Ев-
росоюза таких всего 22%.
Обновление энергетики требу-
ет привлечения инвестиций, а
это десятки млн. грн., которые,
как мы понимаем, государство
найти не сможет, но мы можем
их получить в процессе прива-
тизации. У нас только четыре
облэнерго в собственности
государства, остальные — про-
даны.

Для нашего профсоюза в
условиях приватизации боль-
шое значение имеет социальная
составляющая, тот социальный
пакет, который мы нарабатыва-
ли в течение последних восьми
лет. Мы его внедряли через
фонд госимущества при прода-
же наших компаний. В усло-
виях приватизации пытаемся
максимально защитить трудо-
вые коллективы. Предусмотре-
но погашение задолженности
по заработной плате в течение
месяца, поэтапное повышение
зарплаты, недопущение уволь-
нения работников по инициа-
тиве покупателя в течение шес-
ти месяцев от даты перехода
собственности, сокращение
свыше 5% работников только
по согласованию с профсою-
зом. Предусмотрены условия
выполнения действующего кол-
лективного договора. Это и
надлежащее содержание объек-
тов социально-бытового на-
значения, повышение квали-
фикации членов трудового кол-
лектива. Их оздоровление и
многое другое. Это большой
пакет и он прикладывается к
инвестиционным обязанностям
для компаний, которые поку-
пают наши предприятия. Фонд
госимущества имеет право
расторгнуть договор с поку-
пателем, если не будут вы-
полняться наши требования. В
отраслевом соглашении есть
пункт о повышении ежегодно
заработной платы на 25%. Нам
удалось отстоять неплохой со-
циальный пакет, осталось толь-
ко добиваться выполнения ус-
ловий приватизации. Наши
председатели профкомов, чле-
ны профкомов присутствуют в
конкурсных комиссиях по про-
даже, на них возложены обяза-
тельства проверки выполне-
ния условий приватизации. Мы
обучаем наших председателей,
чтобы они не сдавали позиций
при подписании социального
пакета».

«Процесс корпоратизации в
атомно-промышленном комп-
лексе проходит по другой схе-
ме и по другим принципам, чем,
например, у наших коллег. На-
чался он еще в 2004 году, —
подчеркнул в своем выступле-
нии Председатель Атомпроф-
союза Украины Валерий Матов.
— Тогда для НАЭК «Энерго-
атом», которая эксплуатирует
15 реакторов на четырех АЭС
Украины, английской Компа-
нией была подготовлена спе-
циальная программа. Но, к
счастью, профсоюзам удалось
аргументировано приостано-
вить рассмотрение и реализа-
цию этой программы. Тогда мы
активно работали с профакти-
вом, выстраивали свою пози-
цию, провели пленум, на ко-
торый были приглашены все
заинтересованные лица, преж-

де всего, руководители, спе-
циалисты атомной Компании,
государственные деятели. Че-
рез 10 лет мы снова вернулись к
этому процессу. Пару месяцев
назад появился проект поста-
новления Кабинета Министров
с предложенным законопроек-
том о корпоратизации НАЭК.
Недавно мы провели конфе-
ренцию трудового коллектива
Компании, подводя итоги вы-
полнения коллективного дого-
вора за первое полугодие. На
конференции говорили и о про-
екте постановления Кабмина и
о проекте закона. Нас заверяют,
что ничего страшного в корпо-
ратизации нет. Мы тоже счита-
ем, что настало время дей-
ствий, но процесс этот должен
происходить цивилизовано и
подкрепляться взаимными дву-
сторонними обязательствами. 

Я озвучу позицию нашего
профсоюза, нашего актива в
плане того, как этот проект
дальше может сработать. Было
решение коллегиального орга-
на — Пленума ЦК, который про-
водился в марте текущего года,
о том, что все последующие
нормативные документы в виде
законодательных актов, реше-
ний правительства, распоря-
жений, постановлений имеют
право на жизнь при условии
подготовки и утверждения го-
сударственной программы раз-
вития атомно-промышленного
комплекса, который определя-
ет этапы, структуру, схему раз-
вития отрасли на перспективу.
Пока что она рассматривается
на ближайшие 5 лет. Буквально
на днях мы презентовали эту
программу для руководителей
всех заинтересованных отрас-
лей Украины. Мы вступили в
действенный диалог с органом
управления — Министерством
энергетики и угольной про-
мышленности Украины и все
моменты, даже не уровне пра-
вительства, согласовываются с
профсоюзом».

Павел Олещук, председа-
тель Организации молодежи
Атомпрофсоюза Украины, в
своем выступлении на конфе-
ренции рассказал о развитии
молодежного профсоюзного
движения в Атомпрофсоюзе.
«Сейчас это 17-тысячная орга-
низация, в которую входят 17
организаций молодежи ППО и
ООП разных предприятий атом-
ной энергетики, науки и про-
мышленности Украины. А начи-
налось все еще в марте 1994
года, когда в Атомпрофсоюзе
была создана секция «Моло-
дежь». Для поднятия на новый
качественный уровень деятель-
ности этой секции, как резерва
кадров для профсоюза, в апре-
ле 2000 года ЦК Атомпроф-
союза провел конференцию
молодежи атомной энергетики
и промышленности Украины. И
это было начало создания но-
вой мощной организации, при-
нято Положение о Союзе мо-
лодежи как самоуправляемой
структуре с правом принятия
решений».

Присутствующие на конфе-
ренции зарубежные участники
с интересом слушали о ежегод-
ных мероприятиях, проводи-
мых молодыми украинскими
атомщиками. Это различные
форумы, спартакиады, турни-
ры, конкурсы, что, безусловно,
содействует привлечению в
профсоюзную организацию но-
вых членов. «Для оптимизации
своей работы в настоящее
время мы создали 5 комиссий,
— делился опытом с коллегами
молодежный лидер Атомпроф-
союза. — Это информационная
комиссия, по спортивной ра-
боте, по культурно-массовой,

организационная и комиссия
по социально-экономической
защите Центрального совета
Организации молодежи. По-
следняя объединила молодых
лидеров, которые уже непо-
средственно готовы занимать-
ся защитой прав трудящихся.
Цель работы этой комиссии —
анализ коллективных договоров
на предприятиях Атомпроф-
союза, отраслевого и гене-
рального соглашений, программ
социальной адаптации молодо-
го работника. Оказалось, что не
на всех предприятиях в кол-
лективных договорах есть раз-
делы «Работа с молодежью»,
надо это исправлять. Та же мо-
лодежь, которая лидирует, уже
разрабатывает приложения к

коллективным договорам по
проведению своих мероприя-
тий, таких, как «Конкурс на-
учных докладов», «Конкурс про-
фессионального мастерства»…

Выступление Павла Олещу-
ка дополнила принимавшая
участие в работе конференции
главный специалист по между-
народной работе Атомпроф-
союза Леся Семеняка. Она
попросила принять к сведению
очень важное и приоритетное
для профсоюзов положение в
нашем государстве, на грани-
це с которым находится 50 тыс.
российских кадровых военных.
На оккупированной террито-
рии 40 тыс. наемников, банди-
тов и террористов, сотни еди-
ниц военной техники — танков,

артиллерийских систем, бро-
немашин. Этой навале про-
тивостоит украинская армия, в
ее ряды призывают, в основ-
ном, молодых людей. С каж-
дого предприятия ушли ра-
ботники на защиту Отчизны. И
каждое предприятие обеспе-
чивает этих работников всем
необходимым, экипирует их.
Задействованы профсоюзы на
всей территории Украины, они
покупают форму, бронежилеты,
каски и даже военную технику.
Это огромный и такой необ-
ходимый пласт работы. Проф-
союзы с честью справляются с
ним.

Подготовила
Людмила ГАПЮК,

фото автора
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МІЖНАРОДНА КОНФЕРЕНЦІЯ

«Вызовы для профсоюзов в условиях политики жесткой экономии:
ответ профсоюзов»

Европейские профсоюзные лидеры вы-
ражают свою обеспокоенность в связи с
воздействием политики жесткой экономии
и коррупции на население Украины.
Правительственная политика жесткой эко-
номии ведет к урезанию государственных
расходов на здравоохранение и образова-
ние, замораживанию минимальной зар-
платы, пенсий и зарплат работников сфе-
ры общественного обслуживания, несмотря
на галопирующую инфляцию и рост цен на
газ. Ее результат — обнищание большин-
ства населения. Опыт других стран пока-
зывает, что подобная политика не работает.
Необходимы инвестиции в инфраструк-
туру, промышленность и общественное
обслуживание. Украина нуждается в вос-
становлении динамики заработной платы.
Имея деньги, люди будут их тратить, а
государство получать налоги. Это будет
способствовать росту и созданию рабочих
мест.

Эту позицию лидеры профсоюзов обще-
ственного обслуживания изложили на конфе-
ренции Европейской федерации профсоюзов
общественного обслуживания (ЕФПОО), по
вопросам политики жесткой экономии, состо-
явшейся 26-27 августа 2015 года в Киеве.

Лидеры профсоюзов заявляют о наличии
альтернатив. В Украине — огромная нефор-
мальная экономика. Проблемы неформальной
экономики лучше всего решать силами орга-
низаций профсоюзов трудящихся и путем
заключения коллективных договоров. Работ-
ники должны быть защищены, а бизнес пла-
тить налоги и взносы в фонды социального
обеспечения. Это позволит бороться с корруп-
цией. Именно коррупция препятствует равно-
му доступу людей к общественным услугам,
углубляет неравенство и подрывает демократию.
Коррупция ослабляет Украину экономически.
Она связана с отсутствием прозрачности в
государственных закупках и приватизацией,
которая должна быть остановлена. Необходи-
мы прозрачность, четкие правила управления
и участие профсоюзов.

Правительство также должно обратиться к
вопросу налогообложения. Предложения вве-
сти «новый налог на роскошные автомобили» и
увеличить налог на элитную недвижимость —
тому примеры. Повышение прогрессивности
подоходного налога, а также налоговых ставок
на доход с капитала обеспечит дополнитель-
ное финансирование.

Предложенный группой депутатов парла-
мента (Верховной Рады) Украины проект зако-
на о регистрации юридических лиц, в том
числе, профсоюзов, в случае его принятия
будет иметь пагубные последствия. Он суще-
ственно усложнит регистрацию профсоюзов, а
также приведет к установлению жесткого госу-
дарственного контроля над профсоюзной дея-
тельностью. В предлагаемом проекте закона
нарушаются стандарты Международной орга-
низации труда (МОТ). Лидеры европейских
профсоюзов осуждают поспешное проведение
изменений через Раду. Отсутствие консульта-
ций с профсоюзами противоречит законода-
тельству Европейского Союза о социальном
диалоге. Правительство Украины должно ра-
ботать с профсоюзами. Следует также исполь-
зовать опыт МОТ. Это будет содействовать
обеспечению соответствия предложений и
законодательства международным стандар-
там и конвенциям, стороной которых является
Украина. Правительство должно способство-
вать социальному диалогу на всех уровнях:
трехстороннем, двустороннем, отраслевом и
на рабочих местах. 

Лидеры профсоюзов выражают свою соли-
дарность с трудящимися и профсоюзами
Украины. Мы будем поддерживать эти проф-
союзы и отстаивать их интересы перед лицом
государственного вмешательства. Профсою-
зы существуют для того, чтобы защищать
интересы своих членов, трудящихся, их семьи
и население. ЕФПОО призывает Верховную
Раду снять с рассмотрения обсуждение зако-
нопроекта о регистрации юридических лиц.
Она обратится к Европейскому парламенту с
просьбой проконтролировать этот факт нару-
шения социального диалога. 

Из резолюции Европейской федерации
профсоюзов общественного обслуживания
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СПІВЧУТТЯ

(Окончание.
Начало на 1-й стр.)
Финальную встречу мож-

но смело назвать настоя-
щим спортивным трилле-
ром. В дебюте встречи
наши ребята явно не спра-
вились со своими эмоция-
ми, да это и понятно —
впервые в финале. Мяч про-
сто «валится из рук», без
боя уступают первую пар-
тию, безнадежно проиг-
рывали и во второй. Был
момент, когда на табло
высветелись цифры 18:24 и
угольщиков от победы от-
деляло всего одно очко.
Спортсмены знают, отыг-
рать такой разрыв в счете —
практически невозможно.

Вот здесь и проявили
свое мастерство, характер
и волю к победе наши ребя-
та. Вначале они сравняли
счет, а затем при мощной
поддержке своих болель-
щиков выигрывают и побед-
ное очко. Сделано главное,
счет партий сравнялся —
1:1. А в третьей, решающей
партии соперник наш был
«раздавлен» безупречной
игрой атомщиков, подтвер-
ждение тому и счет — 15:4.
Настоящее спортивное чу-
до совершили ребята! Спе-
циалисты говорят, что такое
бывает не чаще, чем в од-
ной из двухсот волейболь-
ных встреч.

Так сборная Атомпроф-
союза по волейболу впер-
вые становится чемпионом
Спартакиады профсоюзов
Украины. Вот состав чем-
пионской команды: С. Галу-
щенко (капитан команды),
М. Слободяник, И. Багрин,
Д. Земба, А. Бутаков (все —
ППО ЮУАЭС), Е. Косенков,
В. Кошевой и А. Боличес-
кий. Успех ребят разделяют
и старший тренер — Невер-
тий А.И. и его помощник —
Сологуб А.В. ( ВООП).

Повторить успех волей-
болистов могли и наши фут-

болисты. Они также уверен-
но провели предваритель-
ные игры: три победы и
две ничьи, шесть забитых и
всего один пропущенный
мяч. Вот этот один, немного
курьезный, пропущенный
атомщиками мяч, за пять
секунд до окончания по-
следней игры с авиаторами,
и сыграл «роковую» роль.
Когда судьи подвели окон-
чательные итоги предва-
рительного турнира, ока-
залось, что атомщики и
металлурги набрали одина-
ковое количество очков, но
у наших соперников раз-
ность забитых и пропущен-
ных мячей на один пункт
лучше.

Металлурги — в финале,
а нашим ребятам предсто-
ял матч за третье место.
Провели они его отлично,
победили сильную команду
Одесского припортового
завода (ЦК химиков) и в
итоге стали бронзовыми
призерами Спартакиады,
что следует расценивать,
как большой успех молодой
южноукраинской команды и
их тренера — Недяка О.В.
Состав команды бронзовых
призеров: Д. Максимчук, И.
Недяк, А. Андреев, Д. Кузе,
В. Халаим, Д. Бельдиян, М.
Синкевич, М. Сапсай.

Добавим, футбольная
команда Южно-Украинской
АЭС, основу которой сос-
тавляют ребята, играющие
на спартакиаде, в этом
спортивном сезоне уже ста-
ли обладателями Кубка Ни-
колаевщины и продолжают
вести борьбу еще и за зва-
ние чемпионов области.
Пожелаем им успеха!

Золото волейболистов
и бронза футболистов ста-
ли в копилке атомщиков
не единственными. Снова
порадовал наш ветеран,
52-летний Игорь Александ-
рович Абрамович, который
в супертяжелой весовой

категории в турнире по
гиревому спорту занял
третье место — 212 подъе-
мов гири весом 24 кило-
грамма за десять минут.
Бронзовая медаль. Два юж-
ноукраинца, два Николая —
Завалий и Морозов — в
своих весовых категориях
были пятыми.

После долгого переры-
ва в программу Спарта-
киады был включен и ша-
шечный турнир. Лет десять
назад в шашечную секцию,
которая работает при ККСС
«Олимп» (ППО ЮУАЕС),
пришел научиться играть
худенький мальчуган —
Слава Новицкий.

Время летит быстро и
вчерашний мальчуган уже
успешный студент третьего
курса Харьковского универ-
ситета радиоэлектроники, а
шашки стали его люби-
мым увлечением. Слава
мастер спорта, призер мно-
гих престижных всеукраин-
ских турниров и по-прежне-
му защищает честь родного
коллектива.

Спартакиадный турнир
В. Новицкий провел пре-
восходно — восемь побед
и всего две ничьи. Вничью
Слава сыграл с экс-чемпио-
ном Украины и междуна-
родным мастером, уступив
им в итоге всего по пол-
очка. Третье место и еще
одна бронзовая медаль.
Отличный результат нашего
дебютанта.

В шаге от пьедестала
почета остановился и наш
теннисист — Виктор Ма-
щенко (ВООП, Желтые Во-
ды) — четвертое место. В
женском турнире его зем-
лячка Наталья Каюров —
пятая.

В неофициальном обще-
командном зачете на пер-
вом месте команда ЦК ра-
ботников металлургической
и горнодобывающей про-
мышленности — 42,5 очка, на
втором ЦК авиастроителей
— 35,5 очка и на третьем —
Атомпрофсоюз — 35 очков.

Николай МЕРКУШЕВ

ЗОЛОТО И БРОНЗА СПОРТСМЕНОВ
АТОМПРОФСОЮЗА УКРАИНЫ

Волейбольная команда Атомпрофсоюза — чемпион спартакиады

Сборная команда Атопрофсоюза по мини-футболу – бронзовый

призер спартакиады

Крайний справа — АБРАМОВИЧ Игорь — бронзовый призер спар-

такиады Атомпрофсоюза по гиревому спорту

Крайний справа — НОВИЦКИЙ Вячеслав — бронзовый призер

cпартакиады по шашкам

8 вересня 2015 року на
64-му році життя раптово
помер Леонід Миколайо-
вич Петрицький, незмін-
ний упродовж багатьох ро-
ків керівник диспетчерської
служби зони відчуження. 

Висловлюємо глибокі
співчуття дружині Наталії
Миколаївні, синові Андрію
та членам родини.

Ми завжди пам’ятати-
мемо Леоніда Миколайо-
вича Петрицького, учасни-
ка ліквідації наслідків аварії
на Чорнобильській АЕС, на-
шого колегу та побратима,
який кращі роки свого жит-
тя присвятив самовідданій
роботі у зоні відчуження. 

Вічна йому пам’ять.
Державне агентство України з управління зоною

відчуження, колективи підприємств зони відчуження

8 вересня 2015 року у Чорнобилі на 64-му році життя
передчасно помер Петрицький Леонід Миколайович.

Він був учасником ліквідації наслідків аварії на
Чорнобильській АЕС з перших днів. «Вічний» опера-
тивний диспетчер — так називали його друзі і колеги
по роботі. Справжній товариш, енергійна та щира
людина з активною життєвою позицією, без якої жод-
ний захід у зоні відчуження, офіційний чи неофіційний,
не проходив без його участі. Пропагандист спорту,
учасник і організатор практично усіх змагань серед
працівників підприємств зони відчуження, він випро-
мінював оптимізм і жагу до життя.

Нехай Господь упокоїть його душу і вічна йому
пам’ять у наших серцях.

Щирі співчуття рідним і близьким Леоніда
Миколайовича.

Атомпрофспілка України
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